
 
 

 

Zápis z 2. zasedání rozšířeného kolegia rektorky, které se konalo  

4. 11.  2024 v Malé aule Karolina. 

 

Přítomni: 

prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. – rektorka Univerzity Karlovy 

prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc. 

prof. PhDr. Eva Voldřichová Beránková, Ph.D. 

Prof. MUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

doc. ThLic. Jaroslav Brož, Th.D., S.S.L. 

prof. MUDr. Jindřich Fínek, Ph.D. 

MUDr. Josef Fontana, Ph.D. 

Ing. Lenka Henebergová 

Mgr. Miroslava Hurdová 

Mgr. et Mgr. David Hurný 

Doc. RNDr. Antonín Jančařík, Ph.D. 

PaedDr. Jitka Jánošová, MBA 

Ing. Marek Kalika, Ph.D. 

doc. Marek Kapička, Ph.D. 

prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D. 

prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc 

Ing. Vojtěch Malina 

Mgr. Martin Maňásek 

prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D. 

prof. RNDr. Markéta Martínková, Ph.D. 

PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D. 

doc. PhDr. Miroslav Petr, Ph.D. 

doc. MUDr. Jan Polák, Ph.D., MBA 

doc. PharmDr. Jaroslav Roh, Ph.D. 

doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc. 

prof. PhDr. Lenka Rovná, CSc. 

doc. Mgr. Cyril Říha, Ph.D. 

PhDr. Radka Římanová, Ph.D. 

prof. RNDr. Tomáš Skopal, Ph.D. 

Mgr. Otomar Sláma, MBA, MPA 

doc. Věra Sokolová, Ph.D. 

PhDr. Kateřina Šámalová, Ph.D. 



Mgr. Petra Štanclová 

Mgr. Petr Valo 

Doc. ThDr. Jiří Vogel, Th.D. 

prof. MUDr. Martin Vokurka, CSc. 

doc. RNDr. Martin Vlach, Ph.D. 

prof. MUDr. Petr Widimský, DrSc. 

prof. RNDr. Jiří Zima, CSc 

 

Omluvení: 

Mgr. Eva Lehečková, Ph.D. 

PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D. 

Mgr. Jan Roskovec, Ph.D. 

 

1. Vystoupení rektorky prof. MUDr. Mileny Králíčkové, Ph.D. 

 

Paní rektorka přivítala členy na 2. zasedání RKR a informovala o následujících tématech: 

 

- Informace z jednání o novele zákona o vysokých školách. Došlo patrně k dohodě o 

přijetí dvou pozměňovacích návrhů, které ČKR s RVŠ nepodporovalo (Vyšší odborné 

školy a vznik nové akreditační agentury).  Další jednání proběhne 20. 11. 2024. Zákon 

je ve třetím čtení. 

- 31. 10. 2024 proběhlo jednání s ministrem Bekem. Setkání se zástupci ČKR a RVŠ  

- probíhá cca každý měsíc.  

- Přestupy mezi studijními programy na UK (na základě novely ZoVŠ). Bude 

projednáváno 4. 11. 2024 na KR, poté zasláno k připomínkám děkanům. 

- Zatím nejsou konkrétní zprávy k společenské poptávce k nelékařským zdravotním 

profesím (NLZP), učitelů a školních psychologů, čipařů a polovodičářům. K podpoře 

NLZP proběhne 6. 11. 2024 společné setkání v senátu PS ČR. 

- Pan ministr plánuje projednávání ideových návrhů na nový zákon o VŠ, mimo jiné i 

k virtuální kreditové peněžence či redefinici studijní neúspěšnosti (přestupy). 

- Update k novele zákona „130“. UK obdrželo nové znění zákonu a tabulku 

s vypořádáním. V rámci rektorátu se sbírají připomínky. Děkanům bude zasláno 

současné znění zákona. 

- 5.11. 2024 online setkání ČKR k projednání informací ze setkání s ministrem Bekem. 

20. 11. proběhne jednání předsednictev ČKR a RVŠ v Pardubicích.  

- Proběhlo jednání pražských rektorů k podpoře Study in Prague. 

- Příprava FP10. 18. 11. 2024 proběhne poslední kulatý stůl k přípravě pozice ČR. 

- 14. – 15. 11. 2024 proběhne KreCON. 

- Proběhla návštěva Bostonských univerzit včetně Harvard University a Brown 

University. OZV RUK a další odbory budou komunikovat nové příležitosti.  

- Příprava intranetu dále pokračuje. 

- Ke konci roku proběhne příprava tradičních novoročních bilančních schůzek s děkany. 

- Provozy nočních knihoven na fakultách. 



- 9. 11. 2024 proběhne na Právnické fakultě veletrh pro uchazeče “Na Karlovku“. 

- 17. 11. 2024 proběhne tradiční program. Letos se program ve 12:00 nebude konat na 

Albertově, ale na Vyšehradě. V 16:00 proběhne pražský křest knihy básní Lucie 

Fríbertové. V 19:00 proběhne koncert a předávání cen. 

 

Závěr: RKR vzalo předložené informace paní rektorky na vědomí. 

 

2. Sdělení členů kolegia rektora 

 

Prorektorka Martínková 

- 1. 11. 2024 byl děkanům přes spisovou službu odeslán metodický materiál zabývající 

se problémy s plagiováním. 

- Možnost nominace z fakult na Mezinárodní ocenění za vynikající výuku v evropském 

prostoru vysokoškolského vzdělávání (EHEA) – projekt PROFFORMANCE+. 

Podrobnosti byly zaslány e-mailem 29.10. 2024. Termín podání nominací je 10. 12. 

2024 v 17:00. 

 

Prorektor Fontana 

- Byly zahájena pravidelná celouniverzitní šetření mezi pregraduálními studenty 

v posledním ročníku studia (zahájeno 29. 10. 2024). Dále mezi pregraduální studenty, 

kteří v akademickém roce 2023/2024 zanechali studia (zahájeno 4. 11. 2024) a mezi 

doktorandy, kteří ve dvou předchozích akademických letech (2022/2023 a 2023/2024) 

zanechali studia (zahájeno 4. 11 .2024). 

- Finalizace příprav na on-site návštěvu realizovanou v rámci mezinárodního hodnocení 

Strategického záměru UK pro roky 2021-2025 od EUA-IEP, která se uskuteční ve dnech 

4.-8.11. 2024 (hlavní dny pro jednání jsou 5.-7.11.2024, 8.11.2024 přednese hodnotící 

tým své závěry a doporučení). Poděkování všem, kteří se jednotlivých setkání zúčastní. 

- Informace ke sběru podkladů THE Impact Ranking. Uzavření proběhne 11.11.2024. 

Poděkování za spolupráci ze strany součástí. 

- Aktualizace informace k projektům „trojvýzvy“ OP JAK:  

− ESF + na UK: dne 17. 9. 2024 proběhla hodnotící komise k projektu, její 

výsledek byl oznámen žadateli dne 7.10. 2024 přes systém ISKP21. Projekt byl 

schválen v plné výši podpory 310 mil. kč, bez krácení. Realizace od 1. 10. 2024 

tedy může být bezpečně zahájena. Fakulty byly informovány. 

− Největší projekt ERDF kvality byl podán dne 21. 8. 2024. Žádost splnila 

formální hodnocení, nyní se čeká na výsledek. 

- Ze strany Evropské komise zatím nejsou informace, kdy proběhne hodnotící návštěva 

HR Award na UK. Proběhlo jednání řídícího výboru a pracovní skupiny koordinátorů 

na fakultách a součástech. 

- 9.10. 2024 proběhlo jednání pražské inovační rady. 

- Bylo vydáno Rozhodnutí Národního plánu obnovy č. 24/301/2024 „Zelené dovednosti 

na UK“ o poskytnutí příspěvku ze státního rozpočtu ČR na rok 2024 v celkové výši 

70 315 160,- Kč. Finanční prostředky byly v týdnu od 7. 10. 2024 rozesílány zapojeným 



F/S. Prostředky DPH řešené samostatnou žádostí na 962 tisíc Kč dosud nebyly 

předmětem rozhodnutí. 

- Z ministerstva pro místní rozvoj jsme obdrželi bilanční informace ke strukturálním 

fondům za období 2014–2020 a za období, které probíhá od roku 2021. UK v rámci 

programového období 2014-2020 byla schopna celkově ve 103 projektech získat 7,9 

miliardy s úspěšností projektových žádostí 75 %. V současném období má UK 

úspěšných 17 projektů za 3,8 miliardy a úspěšnost je 43 %. 

 

Prorektor Krištoufek 

- Proběhlo setkání rektorů sdružení CE7 na univerzitě v Lublani.  

- Proběhlo říjnové zasedání RVVI. Jedná se především o aktualizaci metodiky 17+. 

- 14. 10. 2024 proběhlo zasedání Rady Hodnocení tvůrčí činnosti na UK za roky 2019-

2023. Byla zvolena předsedkyně rady, místopředseda rady a předsedající panelů.  

- Dále probíhá příprava projektu EOSC/OS II. 

- Aktuality k národnímu hodnocení VŠ2025+. Proběhlo zasedání pracovní skupiny na 

MŠMT.  

- Proběhlo první setkání hodnotitelů evropských projektů na UK. 

 

Prorektorka Voldřichová Beránková 

- Ve dnech 14. -19. 10. 2024 na UK úspěšně proběhly Erasmus Days, v rámci, nichž se 

konala řada tematických akcí na propagaci programu i UK jakožto atraktivní destinace 

pro zahraniční studenty. O události byla zpracovaná aktualita na webu UK. Poděkování 

zúčastněným fakultám. 

- V souvislosti s tvorbou nové strategie internacionalizace UK se plánuje realizovat sérii 

schůzek na jednotlivých fakultách, jejichž náplní bude diskuze nad možnostmi a 

příležitostmi posílení internacionalizace z různých hledisek. Termíny jednotlivých 

schůzek budou fakultám nabídnuty během následujících dní. 

- Postupné přenastavení finančních prostředků na mobility spravovaných OZV. Na 

podzim byla spuštěna druhá fáze reformy POINTu. Třetí fáze bude spuštěna po diskuzi 

s fakultami. 

- Problematika uzavírání výsledků z Erasmus+ pobytů. Plnohodnotné uznávání kreditů 

získaných na zahraniční univerzitě a předmětů absolvovaných během pobytu je 

vyžadováno listinou programu Erasmus pro vysokoškolské vzdělávání a kontrolováno 

Domem zahraniční spolupráce. Již proběhla schůzka s Erasmus+ fakultními 

koordinátory. Následovat bude diskuze nad možnostmi výzkumu uznávání výsledků a 

praxi tzv. Mobility Widndow. 

- Tvorba Erasmus Mundus Design Mesures s University of Massachusetts a Royal 

Collage of Surgeons in Irealand. Týkalo by se ideálně všech lékařských fakult UK. 

- Byla podepsaná navazující smlouva o spolupráci s Brown University. Smlouva byla 

podepsaná na 5 let – do roku 2030. Obsahem smlouvy je vysílání PhD studenta na 

Brown University se stipendiem poskytovaným Brown University. Univerzity Karlova 

poskytuje Brownu jedno stipendijní místo na LŠSS pro slavistiku. Dále se otevřeli 

možnosti pro spolupráci v těchto oblastech:  

− Postdoktorandské příležitosti pro americké kolegy (Fond Junior a PRIMUS) 



− Výuka ruštiny a ECES (letní školy specificky pro studenty Brown University a 

dalších amerických univerzit) 

− Digital humanities a AI 

− Historie 

− Židovská studia 

 

Prorektor Skopal 

- Zavedení studentských emailů v centrálním tenantu M365. Pilotní fáze pro LS 

2024/2025 s MFF, FTVS, 2.LF. Příprava technických opatření, návodů, předpisů, 

metodik (ve spolupráci s ÚVT, OSZS RUK, OVV RUK a Ústřední knihovnou UK).  

 

Prorektor Vlach 

- Program 17. 11.:  

− začátek v 8:30 Národní třída (pamětní deska) 

− 9:00 Hlávkova kolej 

− 10:30 Pamětní deska Jana Opletala 

 

− 10:00 zahájení na Vyšehradě – „Spolky a iniciativy“ 

− 11:30 vystoupení sborů „A Patella“ a „Clavicula“ 

− 12:00 zahájení pietního aktu. Sbor Univerzity Karlovy, proslovy (rektorka UK, 

předseda RVŠ, předseda SK RVŠ, student UK) 

− 13:15 projev velvyslance Spojených států amerických v ČR 

− 13:45 vystoupení Platformy studentů politologie 

− 14:00 politologická debata  

Hlavním organizátorem akce na Vyšehradě je Centrum spolků, studentů a 

absolventů UK, s přispěním UK. 

− 16:00 křest básní Lucie Fríbertové (Karolinum) 

− 19:00 Slavnostní shromáždění (Velká aula Karolina) 

- 17. 1. 2025 se bude konat Reprezentační ples UK. 

- 7. 11. proběhne vzpomínkové dopoledne na profesora Radima Palouše k jeho 

nedožitým 100. narozeninám. 

- Vyšlo pietní Forum UK. 

- Proběhla Noc vědců. Za UK bylo 115 bodů programu (16 fakult + ÚJOP). Návštěvnost 

cca 6 500.  

- 3. 10. 2024 proběhla schůzka s Elixírem do škol a vedení PedF, PřF a MFF, UK POINT, 

Hyb4City a Didaktikon. Byly domluveny první kroky reálného naplňování spolupráce 

(např. absolventi, vzdělávání učitelů – zejména přírodních věd) se zapojením aktivit 

Elixíru do škol, případně i organizace společné konference pro středoškolské učitele 

v Praze. 

 

Prorektor Polák 

- 30. 10. 2024 proběhlo zasedání RVH. 12. 11. 2024 proběhne jmenování nové RVH. 



- Probíhá dotazníkové šetření na fakultách k postupu a zavedení opatření ke zvýšení 

studijní úspěšnosti.  

 

Člen kolegia rektorky Sláma 

- Bylo vydáno OR 35/2024 Politika systému řízení bezpečnosti informací. Vytvoření 

tohoto dokumentu je povinností na základě požadavků v oblasti kybernetické 

bezpečnosti. 

- Probíhá aktualizace OR 46/2018 Realizace pro duševní vlastnictví na UK. Opatření 

bude předloženo na některém z dalších jednání RKR s ohledem na probíhající 

zapracování došlých podnětů a připomínek. 

 

Členka kolegia rektorky Henebergová 

- 10. 10. 2024 se v prostorách Kampusu Hybernská konal 2. ročník Dne duševního zdraví. 

- V akademickém roce 2024/2025 UK poprvé nabízí pro full degree studenty předmět 

Onboarding Course for International Students. 

- Poděkování všem zapojeným fakultám a součástem při přípravě akce Měsíc pro 

Alumni, který bude probíhat celý listopad. 

- Podcast Udržitelná Karlovka se dostal do výběru top 5 v letošním ročníku soutěže 

Czech Social Awards v sekci firemní podcast. Aktuálně probíhá hlasování. 

- Prostřednictvím události na FB Univerzit za klima je patrné, že i v letošním roce 

studující opět přistoupí k vysokoškolské stávce, a to v termínu od 13. – 17. 11. 2024. 

 

Kvestor Maňásek 

- Aktuální statistika počtu přijatých studentů a zapsaných uchazečů do AR 24/25.  Ze 

statistiky vyplývá, že celkový počet zapsaných studujících do programů vyučovaných 

v českém jazyce oproti minulému AR mírné narostl (u pregraduálních studijních 

programů je celkový nárůst 0,6 %, u doktorských studijních programech je cílený pokles 

o 15,3 %). Na ETF a LFP počet zapsaných studujících klesl oproti loňskému roku o více 

než 10 %. V případě KTF byl pokles také přes 10 %, jde však o pokles vůči extrémně 

vysoké hodnotě v AR 2023/2024, tedy o postupný návrat k obvyklým hodnotám. 

V případě doktorských studijních programů došlo k celkovému nárůstu počtu 

zapsaných oproti AR 2023/2024 o 26,6 %. 

 

Kancléřka Štanclová 

K novele zákona o VŠ – harmonogram přípravy na implementaci novely do vnitřních 

předpisů UK. 

 

Závěr: Přednesená sdělení členů kolegia rektora vzalo RKR na vědomí. 

 

3. Shrnutí aktuálního stavu a harmonogram aktivit ve věci reformy doktorského studia 

na Univerzitě Karlově v souvislosti s novelou zákona o vysokých školách II. 

(prorektor Krištoufek) 

 



Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Shrnutí aktuálního stavu a harmonogram 

aktivit ve věci reformy doktorského studia na Univerzitě Karlově v souvislosti s novelou 

zákona o vysokých školách II. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky materiál projednalo a vzalo ho na vědomí. 

 

4. Návrh Plánu realizace strategického záměru Univerzity Karlovy pro rok 2025 

(rektorka Králíčková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh Plánu realizace strategického záměru 

Univerzity Karlovy pro rok 2025. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium vzalo na vědomí návrh Plánu realizace strategického záměru 

Univerzity Karlovy pro rok 2025. Materiál bude předložen Akademickému senátu UK a 

Správní radě UK. 

 

5.  Rozšíření a aktualizace strategických materiálů udržitelného rozvoje v kontextu 

„Zelených dovedností na UK“ 

      (členka kolegia rektorky Henebergová, kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Rozšíření a aktualizace strategických 

materiálů udržitelného rozvoje v kontextu „Zelených dovedností na UK“. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere předložený materiál na vědomí. 

 

6. Výstup ze setkání na fakultách pro oblast CŽV na UK 

      (člen kolegia rektorky Hurný) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen výstup ze setkání na fakultách pro oblast CŽV na 

UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí předložený materiál. 

 

7. Změna Pravidel hospodaření Univerzity Karlovy a novela Opatření rektora č. 19/2024 

– Příspěvky ze sociálního fondu a z dalších zdrojů na benefity pro zaměstnance 

Univerzity Karlovy 

    (kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Změna pravidel hospodaření UK a novela 

Opatření rektora č. 19/2024 – Příspěvky ze sociálního fondu a z dalších zdrojů na benefity pro 

zaměstnance Univerzity Karlovy.  

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál a souhlasí s předložením 

Změny Pravidel hospodařená Univerzity Karlovy a novely Opatření rektora č. 19/2024 – 



Příspěvky ze sociálního fondu a z dalších zdrojů na benefity pro zaměstnance Univerzity 

Karlovy k projednání Akademickému senátu UK. 

 

8. Nástroje financování velkých investičních akcí UK 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Nástroje financování velkých 

investičních akcí UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál a souhlasí s předložením 

Opatření rektora „Pravidla pro poskytnutí prostředků prostřednictvím nástroje vnitro-

univerzitní finanční spolupráce“ a Opatření rektora „Pravidla pro poskytnutí prostředků 

z fondu mimořádné pomoci na investiční rozvoj fakult a dalších součástí Univerzity Karlovy“ 

k diskusi na Ekonomické komisi Akademickému senátu UK. Prosba o zaslání připomínek do 

15. 11. 2024. 

 

9. Nominace do rady pro vnitřní hodnocení UK 

(rektorka Králíčková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Nominace do rady pro vnitřní 

hodnocení UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere materiál na vědomí. 

 

 

Informace z asociací děkanů  

 

Asociace děkanů právnických fakult 

- Řeší se účast na právnickém sjezdu, který proběhne v květnu 2025. 

 

Asociace děkanů tělovýchovných fakult  

- 5. – 6. 12. proběhne setkání na oborové konferenci v Bánské Bystrici 

 

Asociace děkanů teologických fakult 

- Plánuje se setkání asociace. 

 

Asociace děkanů filozofických fakult 

- Nejbližší zasedání asociace proběhne na konci listopadu na Filozofické fakultě ZČU 

v Plzni. Bude se projednávat především společenská poptávka psychologie. 

 

Asociace děkanů lékařských fakult 

- Projednává se především klinická a praktická výuka.  

 

Asociace děkanů pedagogických fakult 



- Nejbližší zasedání asociace proběhne 13. – 15. 11. 2024. 

 

Asociace děkanů přírodovědeckých fakult 

- Poslední zasedání proběhlo v červnu 2024 za účasti ministra Beka. Zápis ze zasedání 

je hotový. 

 

Farmaceutické fakulty 

- Jednání s Farm. fakultou MUNI probíhají i bez asociace.  

- Nová PR akce pro střední školy ve spolupráci s Farmaceutickou fakultou Masarykovy 

univerzity. 

- Jedná se o kompetencích farmaceutů. 

 

10. Různé 

- 9. 11. 2024 proběhne mimořádné zasedání Akademického senátu UK. 

- Gratulace panu prorektorovi Krištoufkovi za státní vyznamenání v oblasti vědy. 

 

Zapsala: Markéta Beranová 

Schválila: prof. MUDr. Milena Králíčková, rektorka  

Příští rozšířené kolegium rektorky se bude konat 2.12.2024 v Malé aule. 

 

 

 


